
RM 0052-5-19/08
PROTOKÓŁ Nr 19/08

z XIX Sesji Rady Miejskiej
V kadencji w Piotrkowie Kujawskim
odbytej w dn. 21 listopada 2008 roku.

– Ad. 1 - 5 

– otwarcia  XIX sesji  Rady Miejskiej  w Piotrkowie  Kujawskim dokonał  Przewodniczący Rady 

Miejskiej, Pan Piotr Siutkowski; 

– w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych – na ustawową liczbę 15 radnych 

– quorum obrad stwierdził Przewodniczący Rady;

– protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 radnych opowiedziało się za jego 

przyjęciem);

– na sekretarza XIX sesji powołany został radny, Pan Bogdan Pruss;

– Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 radnych opowiedziało się za jego przyjęciem), 

po  wprowadzeniu  zmian  zaproponowanych  przez  Pana  Przewodniczącego.  Dodano  pkt  6n 

„ głosowanie nad projektem uchwały Nr XIX/106/08 w sprawie zabezpieczenia środków jako 

wkładu własnego na realizację zadania pn. „Remont nawierzchni – powierzchniowe utrwalenie 

drogi  gminnej  nr  180704  C  Nowa  Wieś  –  Kaspral”  do  współfinansowania  w  ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”.

Ad. 6 n 

- Pani Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XVIII/106/08 w sprawie zabezpieczenia 

środków jako wkładu własnego na realizację zadania pn. „Remont nawierzchni – powierzchniowe 

utrwalenie drogi gminnej nr 180704 C Nowa Wieś – Kaspral” do współfinansowania w ramach 

„Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011”

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/106/08  opowiedziało się 14 

radnych, głosów wstrzymujących się i przeciwnych nie było. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad. 6a

-  Pan  Piotr  Siutkowski  odczytał  projekt  uchwały  Nr  XIX/92/08  w  sprawie  określenia  wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych.

Radni przystąpili do głosowania: za przyjęciem uchwały Nr XIX/92/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów wstrzymujących się i przeciwnych nie było. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.
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Ad. 6b

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/93/08 w sprawie obniżenia ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na obszarze gminy Piotrków Kujawski na rok 2009

Przewodniczący ogłasza 5 minut przerwy na podpisanie podjętej w pierwszej kolejności uchwały Nr 

XIX/106/08, która musi być dostarczona w dniu 21 listopada 2008 r. do godziny 13-tej do Urzędu 

Marszałkowskiego w Toruniu.

Po przerwie:

-  Pan  Remigiusz  Góralczyk  powiedział:  „  Szanowni  Państwo,  ja  po  przeanalizowaniu  tematu 

podatków na  posiedzeniu  komisji  w dniu  19  listopada,  jestem zaskoczony taką  postawą Rady. 

Wyraża  ona  prawie jednogłośnie  zgodę na podwyżkę podatków o 8  %,  jest  to  moim zdaniem 

„dobijanie rolnictwa. W obecnej chwili nie stać nas na płacenie tak wysokich podatków. Odnosi się 

to nie tylko do rolników ale także do ludzi mieszkających w mieście.

Radni przystąpili do głosowania nad uchwałą Nr XIX/93/08. Za przyjęciem uchwały opowiedziało 

się 12 radnych, przy 2 głosach przeciwnych. Uchwała została przyjęta. 

Ad. 6c

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/94/ w sprawie określenia stawek w podatku 

od nieruchomości na 2009 rok.

-  Pan Remigiusz  Góralczyk powiedział:  „  Szanowni  Państwo chciałbym powiedzieć kilka słów 

odnośnie w/w uchwały, ponieważ nie wszyscy wiedzą, że od tego roku zmieniły się przepisy w 

związku z możliwością zwalniania grup społecznych z płacenia podatku, chodzi mi tu o podatek od 

budynków  mieszkalnych,  z  którego  co  roku  zwalniani  byli  rolnicy.  W  tym  roku  nie  ma  tego 

zwolnienia.  Rolnicy  od  przyszłego  roku  również  będą  obciążani  podatkiem  od  budynków 

mieszkalnych”. Poprosił on Pana Sekretarza – Jarosława Waszaka o udzielenie informacji odnośnie 

sprawy zwolnień w podatkach.

- Pan Jarosław Waszak powiedział, iż brak w tym roku projektu uchwały o zwolnieniach rolników z 

podatku od budynków mieszkalnych podyktowany jest tym, że jakiekolwiek zwolnienie z podatku 

jest dla danej grupy społecznej pomocą publiczną. Żeby taka pomoc publiczna mogła być udzielana, 

projekt takiej uchwały aby Rada mogła go zatwierdzić musi wcześniej być zgłoszony do Ministra 

Finansów z prośbą o akceptację oraz do Prezesa UOKiK.

- Pan Wiesław Michalak zapytał czy z takimi pismami wystąpiono?

- Pan Piotr Siutkowski odpowiedział, że nie gdyż informacje na temat takich procedur otrzymano 

dwa dni przed planowanym terminem sesji.
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- Pan Wiesław Michalak czy w związku z tym stoi  coś na przeszkodzie aby wystąpić z takimi 

pismami obecnie i wstrzymać się z decyzją na temat zwolnień w podatkach?

- Pan Piotr Siutkowski odpowiedział, iż obecnie jest to niemożliwe gdyż do 30 listopada Rada musi 

zadecydować w sprawie podatków i podjąć stosowne uchwały

Radni  przystąpili  do  głosowania:  za  przyjęciem  uchwały  Nr  XIX/94/08  opowiedziało  się  11 

radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, 1 radny był przeciw. Uchwała została przyjęta.  

Ad. 6d

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/95/08 w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na rok 2009.

Radni  przystąpili  do  głosowania.  Za  przyjęciem  uchwały  Nr  XIX/95/08  opowiedziało  się  14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było, uchwała została przyjęta.

 

Ad. 6e

-  Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/96/08  w sprawie określenia wysokości 

stawek opłaty targowej na rok 2009

Radni  przystąpili  do głosowania:  za  przyjęciem uchwały opowiedziało  się  13 radnych,  1  radny 

wstrzymał się od głosu, głosów przeciwnych nie było, uchwała została przyjęta.  

Ad. 6f

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/97/08 w sprawie zatwierdzenia taryf oraz 

zasad rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/97/08 opowiedziało się 12 

radnych, przy braku głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Uchwała została 

przyjęta.

Ad. 6g

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/98/08 w sprawie ustalenia wysokości 

dopłat na 2009 rok dla wszystkich taryfowych odbiorców usług odprowadzających ścieki bytowe i 

komunalne do zbiorczych  urządzeń kanalizacyjnych na terenie miejscowości gminy Piotrków 

Kujawski 

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/98/08 opowiedziało się 13 

radnych, przy braku głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta.

Ad. 6h
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- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/99/08 w sprawie określenia górnych 

stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości w zakresie usuwania 

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych. Po odczytaniu projektu uchwały dodał, iż Rada ustala 

górną możliwą do zarządzenia stawkę przez usługodawcę ale w naszym przypadku dla Zakładu 

Komunalnego stawki te na 2009 rok ustali Burmistrz w Zarządzeniu, nie mogą one jednak 

przekroczyć stawki górnej ustalonej przez Radę. 

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/99/08 opowiedziało się 13 

radnych, przy braku głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta.

Ad. 6i

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/100/08 w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli w 2009 roku. Dodał, iż stawki zatwierdzane tą uchwałą zostały, zgodnie 

z przepisami ustalone ze Związkami Zawodowymi Nauczycielstwa Polskiego.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/100/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta.

Ad. 6j

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/101/08 zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia warunków i trybu wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego na obszarze Miasta i 

Gminy Piotrków Kujawski.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/101/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta

Ad. 6k

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/102/08 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/102/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta.

Ad. 6l

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/103/08 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/103/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta.
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Ad. 6ł

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/104/08 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/104/08 opowiedziało się 14 

radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała została przyjęta.

Ad. 6m

- Pan Piotr Siutkowski odczytał projekt uchwały Nr XIX/105/08 w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania finansowego.

Radni przystąpili do głosowania: „za” przyjęciem uchwały Nr XIX/105/08 opowiedziało się 13 

radnych, głosów przeciwnych nie było, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta.

Pan Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.

Po przerwie:

Ad. 7

Radni nie zgłosili interpelacji.

Ad. 8

- Pan Wiesłwa Michalak zadał Panu Przewodniczącemu poniższe pytania:

1. Czy Pan Przewodniczący czytał ostatni protokół, a jeśli tak to dlaczego do dzisiejszego dnia Pan 

Burmistrz nie odpowiedział na piśmie na pytania zadane na poprzedniej sesji, do czego się 

zobowiązał?

2. Jakie miesięczne wynagrodzenie otrzymuje Pan Przewodniczący?

3. Od kiedy wszedł przepis, że odnośnie projektów uchwał o zwolnieniach w podatkach trzeba 

zasięgać opinii osób, o których Pan Waszak wcześniej wspomniał? 

4. Dlaczego dotacją nie są objęci ludzie, którzy nie są podłączeni do kanalizacji?

5. Ile gmina ma rocznie netto dochodów własnych, które może przeznaczyć na inwestycje?

Zapytał on również Pana Burmistrza dlaczego do dzisiejszego dnia nie otrzymał odpowiedzi na 

swoje pytania zadane na poprzedniej sesji. Pytanie to dotyczyło kosztów utrzymania hali 

widowiskowo – sportowej. Dodał, iż dowiaduje się on także od mieszkańców gminy, że Pan 

Burmistrz nie odpowiada nie tylko na pisma składane przez niego ale i na pisma innych ludzi. 

- Pan Arkadiusz Szczurowski poinformował, iż w przyszłym roku Powiat zamierza remontować 

drogę Piotrków Kuj. – Bycz oraz odcinek drogi Piotrków Kuj. – Nowa Wieś.
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- Pan Andrzej Schmidt odniósł się do spotkania odbytego ostatnio w remizie piotrkowskiej w 

sprawie kopalni odkrywkowej, która powstaje w sąsiedniej gminie. Powiedział, iż koniec spotkania 

był bardzo niekulturalny. Ubliżało się tam radnym. Powiedział, iż jego zdaniem, jeśli ktoś głosował 

na daną osobę to nie powinien jej tego wypominać.

- Pani Elżbieta Maniewska powiedział, że w ostatnim czasie firma LAKPOL wywoziła substancje o 

nieprzyjemnym zapachu na pole Pana Bocian, co zgłaszała ona w gminie. Została wówczas 

zapewniona, iż z pola zostaną pobrane próbki i zawiadomi się SANEPID o tej sprawie. Do chwili 

obecnej nic się w tej sprawie nie dzieje. Zadała pytania:

1. Dlaczego pracownik gminy wprowadza ja w tej sprawie w błąd?

2. Czy Burmistrz wydał LAKPOLOWI jakieś zezwolenie na wywóz tych substancji?

3. Czy M-GOKSiR otrzymuje jakieś pieniądze na utrzymanie świetlic wiejskich w związku z 

otrzymaniem przez tę jednostkę merytorycznej opieki nad tymi obiektami? Jeśli otrzymuje to jakie 

to są pieniądze?

Pan Wiesław Michalak poinformował, iż niedaleko Kleczewa stacjonuje GREENPEACE. Można 

ich odwiedzić i dowiedzieć się tam różnych ważnych dla nas rzeczy.

- Pan Edward Kubisiak poinformował, iż niebawem ruszy w Radziejowie pływalnia. W Szkole 

Muzycznej w Radziejowie ma być dobudowywana aula – mini sala koncertowa w związku z 

rosnąca liczba dzieci uczących się tam.

- Pan Jarosław Waszak udzielił odpowiedzi Pani Maniewskiej odnośnie sprawy nieczystości z firmy 

LAKPOL, które były wylewane na pole Pana Bociana. Powiedział on między innymi, iż Pani 

Maniewska istotnie około miesiąca temu była u niego w tej sprawie i powiedziała, że nie może 

osobiście zgłosić tej sprawy do SANEPID-u. Dodał, iż on ze swej strony zobowiązuje się do 

zawiadomienia SANEPID-u o tej sprawie, co zresztą następnego dnia uczynił i został zapewniony, 

iż pracownicy przyjadą pobrać próbki z pola, na które wylewana jest ta dziwna substancja. 

Powiedział także, że pracownik Urzędu pobrał próbkę ale może być ona wykorzystana jedynie dla 

celów własnych bo Urząd nie posiada uprawnień do pobierania takich prób.

 - Pani Elżbieta Maniewska powiedziała, iż jej wcześniejsze słowa nie były zarzutem, chciała ona 

jedynie aby ktoś kompetentny zajął się tą sprawą i wyjaśnił czy substancje te są szkodliwe dla 

otoczenia.

- Pan Arkadiusz Szczurowski powiedział, iż takimi sprawami powinien się zająć Wydział Ochrony 
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Środowiska przy Starostwie Powiatowym w Radziejowie. Dodał, iż może sam zająć się tą sprawą i 

ją zgłosić. Powiedział też, iż wszelkie zgłoszenia tego typu powinny się odbywać na piśmie, 

wówczas nie ma możliwości ich zignorowania. 

- Pan Mirosław Konieczny powiedział, iż większość inwestycji zaplanowanych na 2008 rok zostało 

zakończonych . Powiedział, iż nie może udzielić odpowiedzi na pytanie Pani Maniewskiej odnośnie 

świetlicy gdyż w tym roku planuje się ogłosić przetarg a płatności będą dokonane w roku 2009. 

Poinformował, iż w bieżącym miesiącu zakończono realizację zamówienia na samochód strażacki 

dla OSP w Piotrkowie Kuj.. Dnia 11 listopada odbyło się uroczyste poświęcenie wozu strażackiego. 

Przy współpracy z PERON zakupiono autobus do przewozu dzieci niepełnosprawnych. Posiada on 

20 miejsc. Został także rozstrzygnięty przetarg na budowę hali widowiskowo – sportowej, wygrała 

go firma BUDROX za kwotę 4 mln. Zł, przy wartości kosztorysowej 5,5 mln. zł.. W związku z tym 

prace zostały już rozpoczęte.

Burmistrz powiedział także, że jego zdaniem podatki w naszej gminie kształtują się na niskim 

poziomie, są one zbliżone do najniższego pułapu widełek. Gminy ościenne podniosły podobnie, od 

5 % do 10 %. Dodał, iż z tytułu obniżania górnych stawek podatków gmina traci na subwencji, w 

2008 roku straty te wyniosły 700 tys. zł. Przez te obniżki w bieżącym roku gmina nie miała 

możliwości skorzystać z funduszu solidarnościowego a można tam było uzyskać 400 tys. zł. Dodał, 

ze radni są zwolennikami utrzymywania podatków na niskim poziomie, ale kiedyś przyszedł by taki 

moment, ze trzeba byłoby je podnieść i to nie o 8 % ale np. o 20 %. 

Burmistrz udzielił także odpowiedzi Panu Michalikowi odnośnie kosztów utrzymania hali, które 

zadał na poprzedniej sesji. Powiedział on, iż pismo z odpowiedzią na to pytanie jest przygotowane i 

Pan Michalak miał je mieć wręczone w dniu dzisiejszym. Dodał, iż nie jest w stanie obecnie 

określić jakie będą koszty utrzymania hali, tak naprawdę będą one znane dopiero gdy hala będzie 

eksploatowana.

Pan Skonieczny udzielił odpowiedzi Pani Maniewskiej odnośnie zezwolenia na wywożenie 

nieczystości dla LAKPOLU. Powiedział on, iż takiego zezwolenia nigdy nie wydał. Dodał, iż gmina 

w tej sprawie postara się pomóc. Jego zdaniem substancje, których LAKPOL pozbywa się 

wylewając je na pola mogą być osadem z odstojników, które nie są niebezpieczne lecz 

stuprocentowa pewność będzie można mieć dopiero po wykonaniu ekspertyz gleby. Co do środków 

przeznaczonych na świetlice powiedział, iż właściwe wydatki będą mu znane dopiero po 

zatwierdzeniu budżetu na 2009 rok.

Burmistrz poparł także wypowiedź Pana Schmidta odnośnie wrażenia na temat spotkania w sprawie 

kopalni. Jego zdaniem bardzo niegrzecznie zachowywał się Pan Gralak, który ubliżał radnym i 

powoływał się na podjętą trzy lata temu uchwałę, która tak naprawdę nie była akceptacją kopalni na 
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naszym terenie a jedynie zmieniała Plan Zagospodarowania Przestrzennego.

 - Pan Andrzej Schmidt powiedział, iż jego zdaniem LAKPOL jest w trudnej sytuacji finansowej i 

nie można doprowadzać do pogrążania tej firmy, gdyż jeśli ona upadnie to okoliczni rolnicy nie 

będą mieli gdzie zbywać produkowanego przez siebie mleka.

- Pan Piotr Siutkowski odczytał uchwałę w sprawie wysokości diet dla radnych i wynagrodzenia 

Przewodniczącego Rady. Powiedział on między innymi, iż uchwała ta była podejmowana w takiej 

samej formie od lat.

– Pan Piotr Siutkowski po stwierdzeniu wyczerpania tematyki obrad XIX sesji Rady Miejskiej

w Piotrkowie Kujawskim dokonał jej zamknięcia.

Zamknięcie XIX Sesji Rady Miejskiej w Piotrkowie Kujawskim nastąpiło o godz. 14.40

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Joanna Zientkiewicz:
                         ...............................                                 Sekretarz XIX Sesji RM:
                                                                                                 Bogdan Pruss
                                                                                         .........................................

8


